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Pracovní skupina Programu regenerace  
21. 5. 2021 
zápis ze schůzky 

Přítomni: 
Alexandr Holub, Jiří Lízler, Martin Šnorbert, Jan Luštinec, Jana Nonnerová 
Omluveni: 
Vladimír Richter, Aleš Kožnar, René Brož, Tomáš Kesner 
Hosté: 
David Hlaváč, Vladimír Vinklář, Petra Fišerová, Jiří Paulů 
 

1. Prostor pod zahradním domkem 

Zpracovatelům konceptu studie řešení prostoru pod zahradním domkem byly předány upravené 
připomínky ke konceptu a zpracovatelé následně navrhli nový termín pro dopracování studie řešení prostoru 
pod zahradním domkem, a sice na 5. 6. 2021. Upravený koncept bude v rámci pracovní skupiny znovu 
projednán.  

 

2. Program regenerace MPR a MPZ 

Upravený rozpočet prací souvisejících s opravou střechy budovy býv. městské spořitelny zatím vlastník 
zdejšímu MěÚ nepředložil , bude opětovně urgován (zajistí oddělení PP).  

Oddělení památkové péče kontaktovalo Ministerstvo kultury s dotazem, zda je možné nový Program 
regenerace MPZ Jilemnice připravit až pro rok 2022 (a dalších 10 let následujících). Předběžná odpověď od 
paní Tošovské zní kladně. Přítomní se shodli na tom, že nebudou zpracování nového Programu regenerace 
zadávat externě, ale že jej zpracuje oddělení PP zdejšího MěÚ. Oddělení PP zároveň přítomné seznámilo 
s usnesením vlády ČR z 25. 3. 1992 č. 209 k Programu regenerace MPR a MPZ, ve kterém je částečně 
popsáno, jak má Program regenerace vypadat.  

Bude zpracována osnova nového Programu regenerace MPZ Jilemnice, a ta bude přítomným předložena 
k diskuzi (zajistí oddělení PP).  

 

3. Omítky v průjezdu tzv. nového pivovaru č.p. 70 

Schůzka s p. Zachařem (potenciální dodavatel opravy omítek průjezdu) na místě proběhla, cenová 
nabídka zatím předložena nebyla.  

Schůzka s p. Hančem, Elektros, ohledně technického stavu elektroskříní v průjezdu a ceně za jejich 
případnou úpravu či částečnou demontáž je naplánována na úterý 8. 6. 2021. 

O výsledku obou jednání budou přítomní informováni (zajistí oddělení PP). 
 

4. Program na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich prostředí, které se nacházejí na území 
města Jilemnice, žádosti 2021 

Na dnešní schůzce byli přítomní seznámeni se žádostmi o podporu obnovy objektů na území města. 
Kromě žádosti o podporu obnovy fasády budovy fary č.p. 3 (ŘKF – děkanství Jilemnice) (popsáno podrobně 
níže) doporučují přítomní podpořit žádosti v plné výši.  

V souvislosti se záměrem opravy severního průčelí fary č.p. 3 (ŘKF – děkanství Jilemnice) byli přítomní 
informováni o žádosti vlastníka spočívající v úpravě výše požadované dotace z důvodu nedostatku vlastních 
finančních prostředků. ŘKF – děkanství Jilemnice zvažuje pouze částečnou opravu severního průčelí budovy 
fary spočívající pouze v opravě jeho soklové části. Celkové náklady by pak nebyly 205 235,- Kč, ale pouze 
55 800,- Kč. ŘKF – děkanství Jilemnice nově žádá ne o 50 000,- Kč, ale o 25 800,- Kč. V tomto případě navrhují 
přítomní podpořit tuto akci částkou 20 000,- Kč, a to vzhledem ke skutečnosti, že původní požadavek zněl na 
24 % z celkových nákladů akce, kdežto nový požadavek zní na 46 % z celkových nákladů akce.  

Tabulkový přehled žádostí je přílohou tohoto zápisu.  

Podklady pro projednání žádostí radou města připraví oddělení památkové péče.  
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5. Obnova kulturních památek ve vlastnictví ŘKF - děkanství Jilemnice 

Komise regenerace památkové zóny Jilemnice pracuje již od roku 1994. V průběhu let sleduje stav 
objektů ve městě, upozorňuje na závady, navrhuje řešení. Dlouhodobě také sleduje stav nemovitostí ve 
vlastnictví ŘKF - děkanství Jilemnice, a to zejména kostela sv. Vavřince, ale též fary a farní stodoly. Zejména 
kostel sv. Vavřince v blízké době nevyhnutelně čeká výměna střešní krytiny. Krytina střech lodi, ale i 
presbytáře a hlavní věže je již na hranici životnosti, ne-li dále, a je jen otázkou /nedlouhého/ času, kdy 
přestane plnit svou funkci. Tato akce obnovy bude finančně a organizačně značně náročná. Je třeba se na ni 
dobře připravit - zpracovat alespoň jednoduchou dokumentaci opravy střech, projednat záměr s orgány 
státní památkové péče, zpracovat rozpočet a výkaz výměr atd. Všechny tyto kroky musejí nutně předcházet 
jak žádosti o dotaci na akci u jakéhokoliv poskytovatele, tak realizaci samé. Komise regenerace památkové 
zóny Jilemnice tímto upozorňuje vlastníka zmíněných nemovitostí a zejména pak kostela sv. Vavřince na 
nutnost započít přípravy na nevyhnutelně se blížící opravy co nejdříve.   

(Zápis z dnešní schůzky bude zaslán i ŘKF – děkanství Jilemnice – zajistí oddělení PP.) 

 

6. Sjednocení vzhledu informačních tabulí ve městě 

Na dnešní schůzce představil D. Hlaváč možnosti sjednocení informačních tabulí ve městě (sjednocujícím 
prvkem by měl být erb města Jilemnice v barokním rámu a barevná linie. Bylo dohodnuto, že do konce 
měsíce května proběhne užší schůzka ve složení: D. Hlaváč, J., Lízler a J. Luštinec a sjednocující prvek zde 
bude vybrán (zkoordinuje D. Hlaváč). Tento podklad je nutné předat v co nejkratším možném termínu též 
pracovníkům jilemnického Infocentra, kteří připravují zadání výroby nové informační tabule do Zvědavé 
uličky. Tato tabule bude nainstalována v místě stávající dožívající „infotabule“ na kraji Zvědavé uličky, a to 
v rámci plánovaných Dnů lidové architektury, kde bude v neděli 18. 7. slavnostně odhalena.  

 

7. Venkovní reklamy v MPZ Jilemnice  

Oddělení PP kontaktovalo zpracovatele manuálu pro reklamu vytvořeného pro město Brno. Ze vzájemné 
komunikace vyplynulo doporučení kontaktovat iniciátorku celého projektu paní Veroniku Rút Fullerovou, 
která se reklamě aktivně věnuje dosud.  

Oddělení PP navázalo s paní Rút Fullerovou kontakt. Paní Rút Fullerová je spolupráci otevřená, a to buď 
formou doporučení jiných zpracovatelů, nebo též osobně, popř. prostřednictvím internetových kanálů on-
line.  

Aktuální je nabídka osobní návštěvy Jilemnice zahrnující průzkum terénu, schůzku s pracovníky MěÚ, 
kteří budou pověřeni úkoly souvisejícími s umisťováním reklam ve městě. Dále je součástí této nabídky 
rámcový dokument o rozsahu cca 2 A4, zahrnuto též cestovné a ubytování. Byla nabídnuta cena 12 000,- Kč.  

Přítomní souhlasí s nabídkou paní Rút Fullerové. Oddělení PP má zajistit vhodný termín pro uskutečnění 
výše popsané schůzky a navazujících aktivit.  

 
 

8. Pamětní desky  

Pamětní deska Stanislava Zindulky: Oddělení PP oslovilo ve věci zajištění druhé cenové nabídky na vyhotovení 

pamětní desky St. Zindulky Kamenictví Kynčl (cenová nabídka kamenictví ARTSTONE na zhotovení 

pamětní desky je vysoká - 99 837,- Kč vč. DPH). Nabídku Kamenictví Kynčl oddělení PP dosud v písemné 

formě neobdrželo. O termínu realizace akce se bude dále jednat, zejm. s ohledem na finanční náročnost 

realizace záměru.  

Pamětní deska prof. Marka:  J. Luštinec připravil návrh textu o historických věžních hodinách, informace o 
prof. Markovi bude uvedena na téže desce. Oddělení PP zajistí novou cenovou nabídku na zhotovení 
desky ve slévárně v Dolní Kalné.  
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9. Informační tabule na starý hřbitov 

 J. Lízler poptal cenu za novou informační tabuli na tzv. starý hřbitov. BORA Víchová n. Jizerou nabídla 
vyrobit tabuli požadovaných parametrů (písmo gravírované do nerezu) za 10 000,- Kč. Bude ještě zajištěn 
grafický návrh rozmístění textu na tabuli (zajistí J. Lízler).  

 

10. Jabloně a jeřáby podél příjezdové komunikace do města  

R. Brož oslovil vedoucího odboru dopravy krajského úřadu Libereckého kraje ve věci obnovy jabloňové a 
jeřábové aleje podél příjezdové komunikace (II/286) do města ve směru z Mříčné v souvislosti s rekonstrukcí 
přilehlé komunikace. Oddělení PP MěÚ Jilemnice pátralo po informacích rovněž, komunikovalo jak s Ing. 
Čápem (KÚLK), tak s J. Růžičkou (KSSLK), dále též s P. Kostečkou (MěÚ Jilemnice, odbor životního prostředí), 
s RNDr. Mrlíkovou (zpracovatelka biologického hodnocení a posudku o vlivu stavby na krajinný ráz) a s J. 
Steinerovou (MěÚ Jilemnice, zahradnice). 

Zestručníme-li získané informace na maximum, je možné konstatovat, že stavební akce „Rekonstrukce 
silnice II/286 Košťálov-Jilemnice“ v současné době dosud povolena není. Odbor ŽP MěÚ Jilemnice vyzval 
investora (na základě opodstatněných důvodů) k doplnění dokumentace o posudek vlivu záměru na krajinný 
ráz. Posudek je již zpracován, nicméně MěÚ Jilemnice, odboru ŽP dosud předložen nebyl. Stávající jabloňová 
alej je z hlediska krajinného rázu prvkem cenným, v místě historicky opodstatněným. Nelze ale předjímat 
rozhodnutí MěÚ Jilemnice, odboru ŽP. Jediná varianta řešení, při které by mohla být alej obnovena (staré 
stromy ponechány na dožití a postupně doplňovány stromy mladými), je varianta nerozšíření vozovky. (Pro 
lepší představu o věci je přílohou tohoto zápisu e-mailová zpráva od J. Růžičky z KSSLK, vč. vzorových příčných 
řezů tělesem komunikace. Upřesněme dále, že jeřábová alej poblíž zahrádkářské kolonie není uvažovanou 
stavbou vůbec dotčena.  

K věci proběhla široká diskuze. Vyplynulo z ní mimo jiné, že je nereálné jednat s několika vlastníky 
soukromých pozemků přiléhajících k předmětné komunikaci o odkupu malých částí jejich pozemků, které by 
mohly být využity pro výsadbu nové aleje dále od v budoucnu rozšířené komunikace.  

Přítomní se dále dohodli, že téma alejí u příjezdových komunikací směrem do města není tématem pro 
pracovní skupinu Programu regenerace a že by toto téma mělo být předáno komisi životního prostředí (zajistí 
oddělení PP). 

 

11. Alej „za Alexandrem“ 

V březnu 2020 představil D. Hlaváč přítomným výsledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest, 
resp. alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Oddělení PP již zpracovalo záměr obnovení 
cesty od Machačkova kříže směrem na Kozinec. Na dnešní schůzce byl představen další ze záměrů obnovy 
vytipovaných cest, a sice záměr obnovy cesty za penzionem Alexandr, zpracovaný rovněž oddělením PP.  
Záměr je přílohou tohoto zápisu.  

Přítomní byli též informováni, že J. Steinerová, městská zahradnice, v části uvažované cesty pokračuje 
s úpravou zeleně směrem ke zprůchodnění historické cesty – dnes zarostlé, a to v úseku ve vlastnictví města 
Jilemnice (p.p.č. 1956/3). Průzkum pozemkových poměrů ukázal, že kdyby se podařilo zprůchodnit cestu na 
pozemku ve vlastnictví města (p.p.č. 1956/3), zbýval by k obnovení cesty již jen jeden úsek, a to na pozemku 
ve vlastnictví České republiky (p.p.č. 2021/1). Obnovení cesty by bylo technicky náročné, nicméně z hlediska 
majetkových poměrů ne nereálné a v dlouhodobém výhledu proveditelné.  

Navíc se ukázalo, že celá cesta až na letiště v Horní Branné se nachází na pozemcích ve vlastnictví České 
republiky. Kdyby se podařilo předmětné pozemky získat /do vlastnictví města Jilemnice/, bylo by do 
budoucna spíše možné cestu obnovit.  

D. Hlaváč, starosta, pověřil oddělení majetku odboru rozvoje, investic a majetku MěÚ Jilemnice, 
přípravou žádosti o převedení předmětných pozemků ve vlastnictví ČR (příslušnost k hospodaření mají různé 
organizace) do vlastnictví města Jilemnice. Jedná se o pozemky č. 2021/1 (zmíněno výše) a dále 2048/5, 
2021/3, 2316/10 (vodní plocha), 2021/2, vše v k.ú. Jilemnice (předání úkolu zprostředkuje oddělení PP).  
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Během průzkumu pozemkových poměrů byla znovu ověřena a připomenuta skutečnost, že pozemek 
kolem sochy sv. Jana Nepomuckého (2035) a pozemek navazující směrem jižním (1920/38) (oba původně ve 
vlastnictví rodiny Mencových z Valteřic) jsou ve vlastnictví AGROJILM, s.r.o.. Přítomní doporučují získat tyto 
pozemky do vlastnictví města Jilemnice.  

Návazný postup – viz „Trvající úkoly z minulých schůzek“. 
 

 

Trvající úkoly z minulých schůzek: 
 

U 4/13. 3. 2020 (cesty) D. Hlaváč představil přítomným výsledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest, resp. 

alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Záměr obnovení cesty od Machačkova kříže směrem na Kozinec 
a záměr obnovy cesty za penzionem Alexandr byly oddělením PP již zpracovány. Připraven bude ještě podklad pro cestu 
ke kapli sv. Isidora a též pro cestu u jilmové aleje na Hraběnce (zajistí oddělení PP). Možnosti změny okruhů cest na 
Kozinci, úprava pěší stezky kolem Jilemnice apod., vše v návaznosti na lokalitu Kozinec, nebudou již v rámci činnosti 
pracovní skupiny Programu regenerace rozpracovávány.  
 

U9/18. 9. 2020 (zprůjezdnění prostranství před sýpkou) Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění prostranství 

před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální možnosti a situaci, 
komunikovat s vlastníkem (oddělení PP, vedení města). 

 

U 2/12. 2. 2021 (pravidla Programu na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich prostředí, které se nacházejí 

na území města Jilemnice) Změna pravidel Programu v bodech pojednávajících o dani z přidané hodnoty (přenesená 

daňová povinnost ad.) bude připravena pro některou z příštích schůzí zastupitelstva města (zajistí oddělení PP).  
 

U 5/12. 2. 2021 (rekonstrukce obřadní síně MěÚ Jilemnice) O dalším způsobu nakládání s autorským mobiliářem 

manželů Markových a s gobelíny prof. Masejdka bude jejich vlastník dále jednat se zainteresovanými stranami (oddělení 

památkové péče, rada města, jilemnická ZUŠ ad.). Domluvu bude koordinovat oddělení PP.  

 

 

 

Doporučení radě města:  

1. Doporučit způsob nakládání s autorským mobiliářem manželů Markových a s gobelíny prof. Masejdka  
v obřadní síni MěÚ Jilemnice. Mají v prostorách zůstat, nebo mají být přemístěny a kam? 

 

Doporučení zastupitelstvu města: ---  
 

 

 

Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční  

11. 6. v 9:00 v zasedací síni MěÚ Jilemnice 

 

Program příští schůzky:  

- stěhování sochy sv. Barbory 

- varianty konceptu řešení prostoru pod zahradním domkem (doplnění) 

- úkoly z minulých schůzek 

 
sepsala: Petra Fišerová, 7. 6. 2021 

                                                                                                                                                            schválil: Jiří Lízler         


